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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA TRENTA DE MARÇ DE DOS MIL DOTZE. 
 
Núm. de la Sessió:  
Dia: 30 de març de 2012. 
Hora: 20 hores i 30 minuts a 22 hores i 25 minuts. 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
Hi assisteixen: 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell 
Sra. Maria Lluïssa Pla Isern 
Sr. Toni Marí Enseñat 
Sr. Victor Douat Rigo 
Sra. Isabel Martin Roman 
Sr. Antonio Deudero Mayans 
Sra. Maria Teresa Pons Picó 
Sr. José Frias Cano. 
El Secretari Interventor en funcions Josep Ramon Marquès. 
 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1r.- APROVACIÓ DE LES ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS CELEBRADES EN DATES 28 
DE FEBRER I 8 DE MARÇ DE 2012.  
 
2n.- PROPOSTA DE MODIFICACIÓ D’ESTATUTS MANCOMUNITAT DE TRAMUNTANA. 
 
 3r.- APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSELL DE 
MALLORCA I ECOEMBALAJES ESPAÑA S.A. 
 
4t.- APROVACIÓ DE LA CREACIÓ  DEL FITXER ESSAP I INSCRIPCIÓ AL REGISTRE GENERAL 
DE PROTACCIÓ DE DADES. 
 
5è.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL REGLAMENT DEL PARC VERD. 
 
6è.- APROVACIÓ DEL NOM DE L’ESCOLETA INFANTIL MUNICIPAL. 
 
7è.- MOCIONS: 
 
 1.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR EN RELACIÓ A LA 
REBAIXA DE LES DIETES PER ASSISTÈNCIES A SESSIONS D’ÒRGANS DE GOVERN. 
 
2.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL INDEPENDENTS EN RELACIÓ A L’ADHESIÓ 
A LA CAMPANYA MOVIMENT PRE LA LLENGUA. 
 
3.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL INDEPENDENTS EN RELACIÓ A LA 
DESTINACIÓ DELS DESCOMPTES ALS EMPLEATS PÚBLICS PER VAGA GENERAL. 
 
8è.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES: 
 
20 I 27 DE FEBRER 
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5, 12 I 19 DE MARÇ 
 
DECRETS DE BATLIA DES DE 098/2011  FINS 132/2012. 
 
9è.- TORN D’URGÈNCIA 
 
10è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
1r.- APROVACIÓ DE LES ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS CELEBRADES EN DATES 28 
DE FEBRER I 8 DE MARÇ DE 2012.  
 
Aquest punt és retirat de l’ordre del dia. 
 
2n.- PROPOSTA DE MODIFICACIÓ D’ESTATUTS MANCOMUNITAT DE TRAMUNTANA.- 
 
El Sr. batle dóna lectura a l’escrit remès per la Mancomunitat de Tramuntana en el qual 
comunica l’acord de modificació dels estatuts i que diu: 
 
“La Junta de la Mancomunitat de Tramuntana en data 6 de febrer de 2012, prengué 
entre d’altres el següent acord: 
 
“MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS... 
 
Havent sotmès a debat el canvi d’Estatuts de la Mancomunitat de Tramuntana pe l 
present venc a proposar el següent acord: 
 

- Aprovar la iniciativa de modificació dels Estatuts de la Mancomunitat de 
Tramuntana en el següent sentit: 

  
Modificar l’article 1.- a) Amb la finalitat.... Puigpunyent. Ha de dir a) Amb la finalitat 
que s’expressa el capítol II es constitueix una Mancomunitat Intermunicipal integrada 
pels ajuntaments de Banyalbufar, Esporles, Estellencs, Puigpunyent.  
Així mateix actualment estan incorporats com a membres de ple dret els següents 
municipis: Bunyola, Deia, Escorca, Fornalutx, Sóller i Valldemosa. 
 
Modificar l’article 2.- L’esmentada... administració. Ha de dir: art. 2.- L’esmentada 
Mancomunitat es nomenarà “MANCOMUNITAT DE TRAMUNTANA” i la capitalitat serà 
compartida pels municipis de la següent forma: cada quatre anys es portarà 
aprovació a la Junta la ubicació de la capitalitat de la Mancomunitat pels propers 
quatre anys. 
 

- Aprovar que la capitalitat pels pròxims quatre anys serà Sóller. 
 
- Exposar el públic per termini d’un mes. 

 
- Informe del Consell sobre la modificació. 

 
      -   Aprovació del ple de cada ajuntament integrant de la Mancomunitat, adoptat 
amb el vot de majoria absoluta legal.” 
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El Sr. Batle, una vegada vist l’acord adoptat per la Junta de la Mancomunitat de 
Tramuntana en relació a la modificació dels Estatuts, sotmet a votació del Ple de la 
Corporació l’esmentada modificació, que, per prosperar, ha de ser aprovada per 
majoria absoluta.  
 
En el debat posterior, el regidor Sr. Deudero manifesta que el seu grup recolza la 
decisió de la Mancomunitat i està a favor d’introduir aquestes modificacions a l’Estatut 
de la Mancomunitat. 
 
El Sr. Marí afegeix que, considerant els interessos del nostre municipi, entén que la 
capitalitat hauria de continuar essent a Esporles. 
 
El Sr. Batle manifesta que el seu grup votarà en contra degut a que avui no existeix cap 
motiu objectiu i considerant quins foren els quatre pobles fundadors de la 
Mancomunitat i que fins ara no s’ha polititzat la capitalitat, aquesta hauria de 
continuar estant a Esporles. 
 
També manifesta el Sr. Ferrà que aquests canvis comportarien una indemnització al 
personal que realitzaria les tasques administratives i se demana qui assumiria el seu 
cost. 
 
Posada la proposta de modificació dels Estatuts de la Mancomunitat de Tramuntana a 
votació es rebutjada per sis vots en contra (3 independents i 3 PSOE) i tres vots a favor 
(3 regidors del Partit Popular) 
 

 
3r.- APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSELL DE 
MALLORCA I ECOEMBALAJES ESPAÑA S.A. 
 
L’equip de govern proposa l’aprovació de l’adhesió al conveni de col·laboració entre 
el Consell de Mallorca i Ecoembalajes España SA. , que s’adjunta com Annex a la 
present acta. 
 
El Sr. Ferrà dóna compta dels principals punts d’aquest conveni i exposa que un dels 
motius de l’adhesió a és que els residus de valor passaran a ser propietat de 
l’Ajuntament i es podrà treure un profit amb la seva venda. 
 
El portaveu popular contesta que la seva postura a l’hora de la votació serà 
l’abstenció. 
 
Posada la proposta a votació és aprovada per cinc vots a favor ( 3 PSOE i 2 
independents) i tres abstencions dels regidors populars. 
 
 
4t.- APROVACIÓ DE LA CREACIÓ  DEL FITXER ESSAP I INSCRIPCIÓ AL REGISTRE GENERAL 
DE PROTACCIÓ DE DADES. 
 
La regidora Sra. Roman dóna compta de la necessitat de crear un fitxer anomenat 
ESSAP i dirigit als usuaris dels serveis socials i que necessàriament ha d’estar donat 
d’alta a l’Agència Estatal de Protecció de Dades i serà d’ús exclusiu dels serveis socials. 
I per això proposa que aquest fitxer sigui aprovat pel Ple de la Corporació. 
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El regidor Sr. Deudero manifesta que considerant que és legalment necessari i 
imprescindible el seu partit votarà a favor. 
 
Posada la proposta a votació és aprovada amb el vot favorable dels vuit regidors 
assistents al Ple. 
 
 
5è.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL REGLAMENT DEL PARC VERD. 
 
El Sr. Batle exposa que considerant que la Corporació Municipal en sessió de dia 25 
d’octubre de 2011 va aprovar inicialment el reglament d’ús del parc verd i vist que ha 
estat publicat en el BOIB núm. 28 de dia 21 de febrer de 2012 i no s’ha rebut cap 
al·legació ni reclamació, es proposa la seva aprovació definitiva 
 
Posada la proposta d’aprovació definitiva del parc verd a votació és aprovada per 
cinc vots favorables ( 3 PSOE i 2 independents) i tres abstencions dels regidors populars. 
 
6è.- APROVACIÓ DEL NOM DE L’ESCOLETA INFANTIL MUNICIPAL. 
 
La regidora Sra. Pla exposa que  en el mes de febrer de 2011 es va sotmetre a opinió 
del poble el nom que la gent desitjava posar a l’escoleta municipal i considerant que 
el nom que va obtenir més vots va ser el de “Ses Alzinetes” proposa al ple que aquest 
sigui el nom del centre escolar. 
 
Posada la proposta a votació és aprovada amb el vot favorable dels vuit regidors 
assistents al Ple. 
 
7è.- MOCIONS: 
 
 1.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR EN RELACIÓ A LA 
REBAIXA DE LES DIETES PER ASSISTÈNCIES A SESSIONS D’ÒRGANS DE GOVERN. 
 
El Sr. Deudero dóna lectura a la següent moció: 
  
“El partit Independents de Puigpunyent va presentar al passat ple ordinari una moció 
amb la finalitat que el Ple municipal instés a que els regidors que formen part d’aquest 
consistori i que pels seus càrrecs polítics percebin un sou d’una altra administració o 
empresa pública, ja sigui de l’Estat Espanyol, del Govern de la Comunitat Autònoma o 
del Consell de Mallorca, renunciïn a les dietes per assistència a comissions informatives 
i/o a sessions plenàries ordinàries de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
 
Aquesta moció estava disfressada d'una finalitat d’estalvi i d’austeritat atesa la situació 
econòmica actual de totes les administracions públiques i es fet que l’Ajuntament de 
Puigpunyent no està al marge d’aquestes circumstàncies adverses perquè el contingut 
d'aquesta moció només es pot aplicar al regidor que subscriu i per aquest motiu sa 
realitat és que la mesura no té cap conseqüència d'estalvi reial  perquè, com molt bé 
saben i sabien els regidors municipals del Grup Independents el muntant final seria d'un 
estalvi de 30 euros mensuals, menys sa retenció. 
 
Amb l'excusa d'aquesta sol·licitud de suposada mesura d'austeritat presentada pels 
Independents el que realment es pretenia era menysprear al seu company de Ple 
perquè era ben clar que la finalitat estalviadora es pràcticament nul·la. 
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Que apart aquestes apreciacions, que coneixen els regidors del Pacte de progrés 
Puigpunyentí, el cert es que una moció com la tractada al passat ple es sense cap 
dubta discriminatòria i per tan va en contra del contingut de l'article 3.6 del Reglament 
d'Organització, Funcionament y Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF), aprovat pel 
Real Decret 2.568/1.986, de 28 de novembre. 
 
Que per aconseguir una finalitat reial d’estalvi i d’austeritat, atesa la situació 
econòmica actual de totes les administracions públiques i es fet que l’Ajuntament de 
Puigpunyent no està al marge d’aquestes circumstàncies adverses de l’economia de 
l’Estat Espanyol ni de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, es proposa al ple la 
rebaixa a cero euros de les dietes municipals per assistència al Ple de tots els regidors 
amb dret de percebre'ls. D'aquesta manera es garanteix un estalvi reial i efectiu i 
també que la mesura no sigui discriminatòria d'uns regidors amb els altres. 
 

Per tot això, l’equip de govern proposa al Ple de l'Ajuntament de Puigpunyent que 
s'adopti el següent: 

ACORD.- Que per aconseguir una finalitat reial d’estalvi i d’austeritat atesa la situació 
econòmica actual de totes les administracions públiques i es fet que l’Ajuntament de 
Puigpunyent no està al marge d’aquestes circumstàncies adverses de l’economia de 
l’Estat Espanyol ni de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, es proposa al ple la 
rebaixa a cero euros de les dietes municipals per assistència al Ple amb dret de 
percebre'ls.. D'aquesta manera es garanteix un estalvi reial i efectiu i també que la 
mesura no sigui discriminatòria d'uns regidors amb els altres. 

OTROSÍ.-  Que es proposa al ple la reducció a cero euros de les dietes per assistència 
a les Juntes de Govern i reducció a cero euros les assistències a les comissions 
informatives. 

OTROSÍ SEGON.- Que aquestes mesures es mantinguin fins que la situació econòmica 
millori.” 

 

El Sr. Batle contesta que la moció no la presentaren els independents si no l’equip de 
govern i no es tracte de menysprear a ningú, si no evitar que es produeixi una 
duplicitat, malgrat es estigui en el seu dret de cobrar-ho, i així ve establert des de 
l’inici de la legislatura que es va acordar que els regidors assumirien les tasques que 
abans feien els membres del Consell Consultiu sense augmentar-ne les retribucions.  

Un cas distint és el que ha passat amb el Govern Balear que ha vist com la justícia 
deixava sense efecte la pujada dels membres del seu grup de equip de confiança. 

El Sr. Marí afegeix que les formes són importants i la moció instava a evitar unes 
despeses i en cap moment anava dirigit a ningú i també entén que una persona que 
cobra un salari com a polític hauria d’optar per renunciar a les dietes. 

El Sr. Deudero contesta que la seva tasca municipal d’oposició o té res a veure amb 
el seu càrrec de Director General, com tampoc té res a veure el que cobra per un 
concepte amb l’altre. Entén, continua dient el Sr. Deudero, que quan es demana un 
esforç es refereix únicament a ell i aquest esforç s’hauria de fer extens a la resta de 
membres. 
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Acaba dient que a les retribucions de Director General no està inclosa l’assistència als 
Plens ni a les Comissions Municipals, en canvi a les retribucions dels regidors que 
cobren dedicació exclusiva o parcial si estan incloses. 

 

Posada la moció a votació s’acorda votar-la en dues parts, la primera per 
l’assistència als Plens que dóna el següent resultat: 

Vots en contra: cinc (3 PSOE i 2 Independents) 

Vots a favor: tres dels regidors populars. 

 

A continuació es vota l’assistència a les Juntes de Govern i Comissions informatives 
que es rebutjada amb el següent resultat: 

Vots en contra: cinc (3 PSOE i 2 Independents) 

Vots a favor: tres dels regidors populars. 

 
2.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL INDEPENDENTS EN RELACIÓ A L’ADHESIÓ 
A LA CAMPANYA MOVIMENT PER LA LLENGUA. 
 
  La regidora Sra. Pla dóna lectura a la següent moció: 
 
“L’article 4.1 de l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears defineix la llengua catalana 
com a llengua pròpia i cooficial de les Illes Balears. A més, l’article 4.3 preveu que les 
institucions de les Illes Balears han de garantir l’ús normal i oficial del català. 
 
En desenvolupament d’aquest article s’han anat duent a terme al llarg dels anys tota 
una sèrie de mesures per garantir l’ús i el coneixement del català, que tot i ser la 
llengua pròpia de les Illes es troba en una situació de feblesa respecte l’altra llengua 
oficial d’aquesta Comunitat Autònoma, el castellà. Dins aquestes accions té una 
especial rellevància la Llei de Normalització lingüística aprovada el 29 d’abril de 1986 
amb la unanimitat de tots els partits polítics de balears. Totes aquestes mesures han 
permès col·locar la llengua catalana en una situació de normalització creixent en 
quant al seu ús oficial i quotidià dins les Illes. 

 
Aquestes mesures en favor del català es justifiquen per l’evident situació d’inferioritat 
en que es trobava i es troba aquesta llengua dins el nostre entorn, especialment en 
certs àmbits. Com a llengua feble necessita ser protegida per a poder situar-se en 
condicions de major igualtat possible vers l’altra llengua oficial, el castellà, la força de 
la qual és evident. Avui en dia aquesta situació no s’ha normalitzat, absolutament tots 
els balears saben parlar i escriure en castellà, però una gran part d’aquests no ho 
saben fer en català. Per això és necessari que la llengua catalana continuï essent 
objecte de protecció. La llengua d’un poble és una part vital d’allò que el defineix 
com a tal, de les seves arrels i cultura, si la llengua desapareix també ho farà el poble, 
per tant, no ha de ser acceptada cap actuació que pugui perjudicar una expressió 
cultural tan forta com un idioma. 

 
És per això que no es pot acceptar de cap manera l’avantprojecte de Llei de 
modificació de la Llei de la Funció pública. Aquesta llei clarament atempta contra la 
normalització del català dins les Illes. No es pot considerar com a normalitzada una 
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llengua si l’Administració del seu territori no l’empra o si un ciutadà no té reconegut el 
seu dret a ser atès pels empleats públics de casa seva en la llengua pròpia de la 
Comunitat. A més, no es pot considerar jurídicament desitjable que una Llei com la de 
Normalització Lingüística, aprovada per unanimitat al 1986, sigui ara retallada per una 
sola opció política sense comptar amb les sensibilitats de les demés opcions 
ideològiques existents. 
 
Per tot això, ha sorgit el moviment ciutadà “Moviment per la Llengua”, el qual pretén 
representar a tots els ciutadans de les Illes que pensen que l’aprovació d’aquestes 
mesures legislatives suposarà un greuge comparatiu de la situació del català vers el 
castellà i provocarà una situació de marginació de llengua catalana a les Illes.. Per 
evitar tot això “Moviment per la Llengua” exercirà davant el Parlament de les Illes 
Balears el dret fonamental de petició reconegut a l’article 29 de la Constitució 
Espanyola de 1978 i desenvolupat per la Llei Orgànica 4/2001 reguladora del dret de 
Petició per demanar la retirada o derogació de l’avantprojecte de llei de modificació 
de la Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat autònoma de 
les Illes Balears.  

 
El citat article 29 de la Constitució, al seu apartat primer, estableix que “Tots els 
espanyols tindran el dret de petició individual i col·lectiva, per escrit, en la forma i amb 
els efectes que determini la Llei”. Per tant, s’atorga als ciutadans, amb caràcter 
general, el dret a dirigir-se als òrgans públics per realitzar davant aquests qualsevol 
sol·licitud. Aquest dret també comporta l’obligació, per part de l’òrgan públic que ha 
estat objecte de la petició, de respondre al peticionari, ja sigui per atendre o per 
desestimar la sol·licitud que aquest ha efectuat. El dret de petició pot ser exercit per 
tot ciutadà, nacional o estranger, persona física o jurídica, a més aquest exercici es 
pot dur a terme individual o col·lectivament.  

 
Això s’ha de posar en relació amb l’article 9.1 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, que estableix que “El municipi té 
personalitat jurídica i, com a tal, plena capacitat d’obrar en la defensa i la gestió dels 
interessos que li són propis”. Per tant, un Ajuntament, com a persona jurídica que és, 
pot exercir el dret de petició o signar una petició col·lectiva. En virtut d’això des de 
Moviment per la Llengua es pretén ara que els Ajuntaments dels diferents pobles de 
les Illes Balears s’adhereixin a aquesta campanya en defensa de la nostra llengua. 
Acollint d’aquesta manera el clamor popular manifestat pels ciutadans de les Illes, als 
quals representen els citats Ajuntaments, en contra de les mesures legislatives en 
matèria lingüística que pretén aprovar el Govern/ Parlament i a les quals fem 
referència en aquest escrit. 

 
Concretament la petició, que Moviment per la Llengua presentarà davant el 
Parlament de les Illes Balears, és la següent:  

Per tot l'exposat al Manifest, des del Moviment per la Llengua manifestem la nostra 
voluntat d'exercir el dret de petició regulat a l'article 29 de la Constitució espanyola de 
1978 i desenvolupat a la Llei orgànica 4/2001, de 12 de novembre, reguladora del dret 
de petició, per tal de demanar al Parlament de les Illes Balears: 

1. Que retiri de la seva tramitació l'Avantprojecte de llei de modificació de la Llei 
3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes 
Balears, o 
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2. Si aquest ja ha estat aprovat, que es derogui la Llei de modificació de la Llei 3/2007, 
de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes Balears i; 

3. Que el Parlament de les Illes Balears, a través dels mitjans pertinents, es comprometi 
públicament a respectar la Llei 3/1986, de 19 d’abril, de normalització lingüística, i a no 
adoptar cap mesura legislativa que retalli els drets que hi ha reconeguts. 

Declaram que hem actuat complint tots els requisits legals previstos en les citades 
normes jurídiques. Per això, interpel·lem el Parlament de les Illes Balears a donar una 
resposta expressa a la nostra petició. 

 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent  
 
Acord 
 

1- L’Ajuntament de Puigpunyent, com a persona jurídica i en virtut del dret 
atorgat per l’article 29 de la Constitució Espanyola de 1978 i per la Llei 
Orgànica 4/2001 reguladora del dret de Petició, s’adhereix a la campanya 
Moviment per la Llengua i per fer constar el seu suport, autoritza i dóna permís a 
la citada plataforma per a publicar-ho a la seva pàgina web 
(www.movimentperlallengua.cat) a la secció “Qui ens dóna suport” . 

 
2- L’Ajuntament de Puigpunyent, com a persona jurídica, a través del Batle com a 

representant legal del mateix, signarà la petició per a demanar la retirada o, en 
el seu cas, derogació de l’Avantprojecte de Llei de modificació de la Llei 
3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat de les Illes Balears, 
en harmonia a la campanya del moviment ciutadà “Moviment per la Llengua”. 

 
L’Ajuntament de Puigpunyent es compromet, en la mesura de les seves possibilitats, a 
donar suport institucional a la plataforma “Moviment per la Llengua” 
 
El Sr. Deudero contesta que ell també té unes arrels mallorquines i està a favor de lluitar 
per una llengua pròpia  i mai es posicionarà en contra de cap llengua, però pensa 
que considerar un mèrit es un afegit per a la seva protecció.  
 
Afegeix que els ciutadans a les passades eleccions votaren els partits polítics que 
volien que els representessin i uns programes. A més, l’article 1 de l’estatut 
d’autonomia diu que la llengua catalana és la pròpia i cooficial i tendrà juntament 
amb la castellana el caràcter d’oficial. 
 
I ell entén que en aquests moment el català no està en perill i que a l’ensenyament  
aquest idioma està per damunt el castellà. 
 
Segueix dient que una vegada més, els partits polítics que varen perdre les passades 
eleccions tornen a utilitzar els temes lingüístics per fer oposició quan els problemes reals 
dels ciutadans a Balears són l’atur i el deute rebut de la nefasta política econòmica 
dels anteriors governants. 
 
Els moviments ciutadans han de ser lliures d’expressar les seves reivindicacions però 
sempre sense politització perquè amb això perden la seva essència. Estam a favor de 
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que els ciutadans expressin les seves opinions i volem que això sempre es faci 
mitjançant els procediments democràtics corresponents. 
 
Hem de recordar que fa tan sols uns mesos, els ciutadans de les Illes Balears votaren els 
partits polítics que volien els governessin d’acord amb els seus programes electorals, 
això és democràcia. 
 
Dins aquesta matèria i en relació a lo exposat al manifest, es fa referència a l’article 4.1 
de l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears, però no es reprodueix integrament ni es 
basa la seva argumentació en el que realment diu la norma. 
 
L’esmentat manifest reprodueix parcialment l’article 4.1 i el defineix així: “la llengua 
catalana com la llengua pròpia i cooficial d eles Illes Balears”. 
 
Però la realitat és que l’article 4.1 de l’Estatut d’Autonomia diu literalment: “ La llengua 
catalana, pròpia de les Illes Balears, tindrà, juntament amb la castellana, el caràcter 
d’idioma oficial.· 
 
Per això, el que diu el manifest és una interpretació parcial i tendenciosa, de les nostres 
lleis. D’altra banda, també es diu que la llengua catalana pròpia de les Illes “es troba 
en situació de debilitat respecte a l’altra llengua oficial d’aquesta Comunitat 
Autònoma, el castellà”. Per això, tampoc és correcte perquè ens hem de remetre a 
l’article 19 de la Llei de Normalització Lingüística, al qual literalment es manifesta: 
 
“2. La dedicació horària, dins els programes educatius, referida a l’ensenyament de la 
llengua i literatura catalanes serà en harmonia amb els plans d’estudis estatals i com a 
mínim igual a la destinada a l’estudi de la llengua i literatura castellanes”. 
 
A la pràctica, això s’ha traduït en la prevalença de la llengua catalana damunt la 
castellana a l’ensenyament, ja que la majoria de col·legis i instituts de les Illes Balears, 
s’imparteix un percentatge molt elevat d’assignatures en llengua catalana, en 
detriment, doncs, de la castellana. 
 
A més, això ha provocat que molts nens de la nostra Comunitat xerrin el català 
estàndard de Catalunya, no les modalitats lingüístiques de les Illes Balears, i a més, 
desconeixen molt la llengua castellana. 
 
El Partit Popular ha dut a terme, única i exclusivament, modificacions en la llei de 
funció pública i Llei de Normalització Lingüística, per adaptar-les a la normativa 
constitucional, sense que això comporti cap atac a la llengua catalana sinó que es 
tracta de facilitar l’accés a la funció pública de professionals que estarien interessats a 
treballar-hi i que augmentarien la qualitat i l’eficiència de la nostra administració. 
 
Els ciutadans de les Illes Balears que hagin cursat aquí els seus estudis tindran 
l’avantatge de que veuran com els seus coneixements de català  es veuran 
reconeguts com a mèrit. Ja que es garanteix el coneixement de català per als 
alumnes de les Illes que finalitzin els seus estudis d’Educació Secundària i Batxillerat. 
 
Es garanteix també que, una vegada siguin funcionaris, aquells que no tinguin un 
adequat nivell de coneixement de la llengua catalana l’adquireixin mitjançant els 
corresponents plans de formació. A més, els ajuntaments tenen plena llibertat per 
establir els nivells de català al seu àmbit, és a dir, poder continuar amb els nivells 
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d’exigència del coneixement de la llengua que vulguin als catàlegs de llocs de feina. 
 
Aquests dos fets asseguren que es puguin atendre els drets linguïstics de la ciutadania. 
Es a dir, estirà garantit el dret a la lliure elecció de la llengua cooficial que es desitgi. 
Entenem que els atacs a la llengua catalana no existeixen, les alertes que es creen no 
són reals, són només una estratègia dels partits polítics a l’oposició que amb molta 
deslleialtat alarmen a la societat balear amb arguments de la fi del món. I sobre la 
base de l’anterior, el nostre vot serà desfavorable.   
 
Acaba dient que segons li han manifestat, al Col·legi Puig de Na Fàtima es castiga als 
alumnes que parlen en castellà. 
 
El regidor Sr. Marí contesta que a molts de plens s’ha parlat de la llengua i aquest era 
un tema que estava totalment superat per la societat i si el govern treu l’argument de 
la majoria, que es consideri que en el municipi també hi ha una majoria de vots que 
han donat suport a un programa i demana que no es faci demagògia amb el tema 
de la llengua i insta al batle a que estableixi un límit de temps per que els portaveus 
argumentin les seves opinions. 
 
La regidora Sra. Isabel Martín manifesta que té dues filles que estudien en català al 
col·legi Puig de na Fàtima i és del tot feliç amb aquest sistema d’ensenyament, que no 
té res a veure amb el de quan ella estudiava en el que unes ments feixistes no la 
deixaven i, ella com a castellanoparlant, es compromet a aprendre el català i a més 
vol deixar constància que en el col·legi mai han castigat a les seves filles per xerrar en 
castellà. 
 
El Sr. Deudero també manifesta que s’ha esforçat per aprendre-ho i estimar la varietat 
lingüística de les Illes. 
 
La Sra. Pla afegeix que no entén com un govern pot anar en contra de la llengua 
pròpia d’un territori 
 
El Sr. Ferrà diu que no entén com poden fer les manifestacions que han fet. Es cert que 
tenen una majoria, però en el seu programa no es parlava de modificar el reglament 
de normalització lingüística i a llocs en els que governa el partit popular estan en 
contra d’aquesta modificació. 
 
Era un tema ja superat i que es va aprovar l’any 1986 essent president de les Illes 
Balears el Sr. Gabriel Canyelles, del partit popular. 
 
Posada la moció és aprovada amb el següent resultat: 
 
Vots en contra: tres del partit popular 
Abstencions: 0 
Vots a favor: cinc (3 PSOE, 2 Independents) 
 
3.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL INDEPENDENTS EN RELACIÓ A LA 
DESTINACIÓ DELS DESCOMPTES ALS EMPLEATS PÚBLICS PER VAGA GENERAL. 
 
El Sr. batle en nom del Grup Independents de Puigpunyent i Galilea de  l’ajuntament 
de Puigpunyent sotmet a la consideració del PLE la següent  
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MOCIÓ: 
 
Destinació dels descomptes als empleats públics per vaga general 
 
Els sindicats han convocat una vaga general contra el Real Decret-llei de 3/2012 de 10 
de febrer, de mesures urgents per a la reforma del mercat laboral. 
 
Estan convocats tots els empleats públics de totes les administracions de la Comunitat 
Autònoma (funcionaris, interins, contractats laborals temporals o fixos). Sens dubte, hi 
haurà un seguiment de la vaga per part d’aquest col·lectiu. Així doncs, l’administració 
haurà d’aplicar els descomptes legalment establerts sobre la nòmina als treballadors i 
treballadores que es declarin en vaga. 
 
Per altra banda, la crisi econòmica està perjudicant a les famílies d’una manera molt 
contundent. Segons dades de diverses entitats sense ànim de lucre a l’àmbit dels 
serveis socials i dels propis ajuntaments, la pujada de demanda de les famílies que 
sol·liciten ajudes per alimentació és cada vegada més nombrosa. Són moltes les 
famílies que tenen problemes per poder cobrir les necessitats bàsiques (alimentació, 
pagament d’habitatge, transport). 
 
La resposta de la societat civil per manifestar la seva solidaritat i compromís per 
intentar donar resposta a aquesta necessitat, ha estat positiva, són molts els voluntaris i 
voluntàries que participen en entitats sense ànim de lucre que focalitzen els seus 
esforços en la distribució d’aliments. 
 
En el pressupost del Govern de les Illes Balears de l’any 2012, no hi ha cap partida 
destinada a subvencionar aquests entitats perquè puguin fer front a la compra 
d’aliments bàsics per a la seva posterior distribució. 
 
Per tot això, el Ple adopta el següent 
 
 
ACORD 
 
L’ajuntament de Puigpunyent insta el Govern de les Illes Balears i al Consell de Mallorca 
que tota la quantia econòmica que es descompti als empleats públics, amb motiu de 
la vaga general, sigui destinada a subvencionar a les entitats sense ànim de lucre que 
reparteixen alimentació amb l’objectiu que disposin de productes alimentaris bàsics 
per poder distribuir-los entre les persones que ho necessiten. 
 
Així mateix, l’ajuntament es compromet a destinar els diners descomptats als 
funcionaris de l’ajuntament amb motiu de la vaga, a entitats sense ànim de lucre que 
distribueixen aliments bàsics a famílies amb greus dificultats econòmiques. 
 
El Sr. Deudero demana un informe de secretaria sobre la possibilitat d’efectuar un 
canvi de destinació d’un pagament, ja que això significa un canvi de partida 
pressupostària. 
 
El batle contesta que no es farà aquest informe. 
 
Posada la moció és aprovada amb el següent resultat: 
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    Vots en contra: tres del partit popular 
    Abstencions: 0 
    Vots a favor: cinc (3 PSOE, 2 Independents) 
 
8è.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES: 
 
20 I 27 DE FEBRER 
5, 12 I 19 DE MARÇ 
 
Aquest punt s’ajorna per un proper ple 
 
 
DECRETS DE BATLIA DES DE 098/2011  FINS 132/2012. 
 
El portaveu popular manifesta que no ha rebut el decret 98 i demana un aclariment 
dels decrets 99, 103 i 109. 
 
El batle contesta que se li enviarà el 98 i el pagament reflectit en el decret 99 fa 
referència al pagament d’una batucada i unes ensaïmades que es varen repartir. En 
quan al decret 103 diu, el Sr. Ferrà, que és una prioritat la valoració dels llocs de feina. 
Pel que respecta al decret 109, un cop estudiat es donarà la informació al Sr. Deudero. 
 
En aquest moment s’incorporen al Ple la regidora Sra. Margalida Morell i la Secretària  
Interventora Cristina Pou. 
 
El Sr. Deudero demana si la pòlissa de crèdit del BBVA està concedida. El batle 
contesta que si. 
 
En quant al decret 130 el portaveu popular demana a que es refereix la factura 
pagada a l’empresa Mundiagua, el batle contesta que es per canvi de comptadors a 
usuaris particulars. 
 
9è.- TORN D’URGÈNCIA. 
 
9.1.- APROVACIÓ PAL AJUST PREVIST AL REIAL DECRET-LLEI 4/2012. 
 
El Batle explica que com a conseqüència del Reial decret-llei 4/2012, els Ajuntaments 
han d’aprovar un Pla d’ajust per tal de fer front a les despeses relacionades en la 
relació certificada enviada al Ministeri d’Hisenda dia 15 de març. La urgència ve 
determinada perquè avui acaba el termini per aprovar aquest Pla d’Ajust i si no s’ha 
enviat abans als regidors és perquè ha duit molta feina elaborar-ho pel poc temps de 
què es disposava i perquè era una tasca bastant complexa. Vol aprofitar, així mateix, 
per fer constar l’esforç de la secretària interventora, l’encarregada de la comptabilitat 
i la regidora d’Hisenda per poder treure endavant el Pla d’ajust. 
 
La urgència és aprovada per unanimitat. 
 
El Batle continua dient que la única lectura positiva que pot fer del Pla d’Ajust és que 
els proveïdors podran cobrar, ja que pel que fa a la resta de les determinacions 
establertes al Reial decret-llei 4/2012 van en contra de la independència i autonomia 
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financera de les entitats locals. S’haurà de pagar un interès del 5% i els bancs han 
comprat aquest deute a l’1%. Segueix dient que si el Govern de les Illes Balears i el 
Consell de Mallorca ens paguessin el deute pendent no seria necessari fer aquest pla 
d’ajust ates que la quantitat pendent de pagar amb proveïdors es podria fer front amb 
l’import pendent de cobrar per aquestes institucions.  
 
Seguidament la regidora d’Hisenda, Sra. Margalida Morell explica el contingut del pla 
d’ajust presentat i les mesures que s’han adoptat. 
 
El portaveu del grup PP, Sr. Antonio deudero vol apreciar també la tasca feta per la 
secretària interventora en relació al pla d’ajust en un termini curt de temps. Poder 
pagar als proveïdors és un motiu suficient per donar un vot favorable al pla d’ajust. Així 
mateix es mostra d’acord amb l’apreciació feta pel Batle en relació a la compra del 
deute pels bancs a l’1% i comparteix l’argumentari. Diu que és cert que hi ha un deute 
en favor de l’Ajuntament i no s’ha fet efectiu, si bé, creu que si hi ha un deute de 
600.000€ en favor de proveïdors és conseqüència d’una mala gestió. 
 
El regidor del PSOE, Sr. Toni Marí recolza les paraules del Batle i donar l’enhorabona a la 
regidora d’Hisenda per la seva tasca i als serveis tècnics i administratius. També creu 
que suposa un atac a l’autonomia econòmica i financera municipal. Des de l’inici de 
legislatura s’ha fet una política d’ajustaments i el pla d’ajust no suposa una minva en 
els serveis socials ni culturals del poble. Finalment vol agrair al PP la confiança en el Pla 
d’ajust. 
 
La regidora d’Hisenda, Sra. Margalida Morell creu que no és una bona notícia assumir 
aquesta despesa amb un interès bancari tan alt i qui hauria d’assumir la despesa és qui 
te el deute amb l’Ajuntament. 
 
Sotmesa la proposta a votació és aprovada per unanimitat dels membres presents i de 
dret.  
 
 10è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
El portaveu del grup PP, sr. Antono Deudero vol donar compte d’un article publicat al 
Diario de Mallorca i signat per Ramon Aguiló, ex-batle de Palma pel PSOE i que en un 
punt diu literalment el següent: 
 
(...) 
 
“Defender hasta con la vida su dignidad como ser humano es grandeza de algunos 
hombres. Ponerla en peligro en un sistema de libertades para conseguir objetivos es 
propio de fanáticos. Manipular a los escolares políticamente es, sencillamente, 
repugnante. (...), la forma de resolver las diferecias políticas e ideológicas en una 
democracia (...), no por la vía de la violencia de un poder dictatorial, (...), sino a traves 
del voto, debemos condenar los intentos de trastocarlo.(...) Este es el nacionalismo 
reaccionario(...). El que afirma que es la lengua, su columna vertebral, la que tiene 
derechos, no los ciudadanos que al hablan. 
 
 
 
I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió quan són les 22:25 
hores i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi el Secretari Interventor en 
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funcions de la Corporació Municipal, la qual cosa certifico. 
 
 
 
El Batle,                                                 El Secretari interventor en funcions, 
 
 
 
Gabriel Ferrà Martorell                             Josep Ramon Marquès 
  
            
            
            
            
      
 
 
 
 


